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Rada Miejska w Człuchowie 

 

Protokół 

XV sesja Rady Miejskiej w Człuchowie w dniu 2025-05-14 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń Urzędu Miejskiego 

Obrady rozpoczęto 2025-05-14 o godzinie 09:00, a zakończono o godzinie 10:38 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Alicja Dowksza 

2. Czesław Drozd 

3. Janina Urszula Dudek 

4. Michał Piotr Koziełko 

5. Henryk Krusiński 

6. Małgorzata Anna Kucharska-Zemke 

7. Robert Mikołaj Lewicki 

8. Grażyna Misztal 

9. Katarzyna Lidia Muszyńska 

10. Kacper Ochendal 

11. Mariusz Przyszlak 

12. Andrzej Suchański 

13. Aurelia Maria Taizari 

14. Urszula Agnieszka Trzebiatowska 

15. Jerzy Wołoszyn 

1. Sprawy regulaminowe 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 
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, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNY (0) 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem porządku obrad XV sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 c) zatwierdzenie protokołu z z obrad XIV sesji Rady Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem protokołu z z obrad XIV sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 
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, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

w tym wykonania wniosków i interpelacji 

3. Sprawozdanie z prac Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

4. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

5. Informacja i ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście w 2024r. 

6. Sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2024 roku 

7. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2024 rok 

8. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie 

 a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 2025 rok 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 

2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/80/2025 

 b) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII. 236.2021 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 8 lutego 2021 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów dla publicznych 

i niepublicznych: szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby 

fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej, Komisja Kultury Edukacji i Sportu 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII. 236.2021 Rady Miejskiej w Człuchowie 

z dnia 8 lutego 2021 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzenia 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów 

dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/81/2025 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

 c) w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok 

Opiniują: Komisja Spraw Społecznych 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/82/2025 

 d) w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2029 

Opiniują: Komisja Spraw Społecznych 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2029 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/83/2025 

 e) w sprawie rozpatrzenia petycji 

Opiniują: Komisja Skarg Wniosków i Petycji 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , 

Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (1) 

Grażyna Misztal 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/84/2025 

 f) w sprawie rozpatrzenia petycji 
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Opiniują: Komisja Skarg Wniosków i Petycji 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/85/2025 

 g) w sprawie rozpatrzenia petycji 

Opiniują: Komisja Skarg Wniosków i Petycji 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/86/2025 

 h) w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej Człuchów oraz sezonu 

kąpielowego 2025 roku 

Opiniują: Komisja Kultury Edukacji i Sportu 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej Człuchów oraz 

sezonu kąpielowego 2025 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr XV/87/2025 

9. Wolne wnioski 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia zgody na 

przeprowadzenie, zakresu oraz terminu kontroli w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Człuchowie 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Dowksza , Czesław Drozd , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , 

Małgorzata Anna Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska 

, Kacper Ochendal, Mariusz Przyszlak, Andrzej Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka 

Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

10. Zakończenie obrad XV sesji Rady Miejskiej 

 

PROTOKÓŁ NR XV.2025 

z XV sesji Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 14 maja 2025r. 

która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 

w godzinach od 9.00 do 10.38 

Obecni na  sesji Rady Miejskiej w Człuchowie: 

Radni Rady Miejskiej – według listy obecności – załącznik  do niniejszego protokołu. 

Spoza Rady w sesji udział wzięli – według listy obecności - załącznik  do niniejszego protokołu. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1 pkt. 1b Ustawy o samorządzie gminnym, obrady sesji były transmitowane 

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest udostępnione w 

Systemie Rada pod adresem https://tv-polska.eu/film/462138-XV-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-

kadencji-2024-2029 

Obradom przewodniczył Mariusz Przyszlak  - Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

 

https://tv-polska.eu/film/462138-XV-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
https://tv-polska.eu/film/462138-XV-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
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Raport z przeprowadzonych głosowań jawnych, imiennych podczas XV sesji Rady Miejskiej stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad pkt 1 

Sprawy regulaminowe 

1.a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący M. Przyszlak : Szanowni Państwo, otwieram XV sesję Rady Miejskiej w Człuchowie. Witam, 

pozwólcie, że zacznę od gości. Witam Pana Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 

Człuchowie, Pana Radosława Batrucha. Dzień dobry. Witam zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w 

Człuchowie, Pana Krzysztofa Zielińskiego. Witam Panią Dyrektor MOPS-u, Panią Danutę Czajkowską. Witam 

pana Burmistrza wraz z pracownikami. Witam was szanowni radni oraz wszystkich mieszkańców, bo jak 

wiemy ta sesja jest transmitowana na żywo i mogą nas oglądać mieszkańcy teraz, a także później z 

odtworzenia. Przejdźmy do sprawdzenia obecności. 15 radnych obecnych. Jesteśmy władni do 

podejmowania decyzji. 

1.b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy do punktu B, przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad. 

Czy ktoś z Państwa wnosi jakieś zmiany? Jeżeli nie, to przejdźmy do głosowania. Dziękuję.  Przy piętnastu 

głosach za, przyjęliśmy porządek obrad piętnastej sesji Rady Miejskiej. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

 c) zatwierdzenie protokołu z  obrad XIV sesji Rady Miejskiej 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

w tym wykonania wniosków i interpelacji 

3. Sprawozdanie z prac Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

4. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

5. Informacja i ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście w 2024r. 
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6. Sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2024 roku 

7. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2024 rok 

8. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie 

 a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 2025 rok 

 b) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII. 236.2021 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 8 lutego 2021 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów dla publicznych 

i niepublicznych: szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby 

fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 

 c) w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok 

 d) w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2029 

 e) w sprawie rozpatrzenia petycji 

 f) w sprawie rozpatrzenia petycji 

 g) w sprawie rozpatrzenia petycji 

 h) w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej Człuchów oraz sezonu 

kąpielowego 2025 roku 

9. Wolne wnioski 

10. Zakończenie obrad XV sesji Rady Miejskiej 

 

1c) zatwierdzenie protokołu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy do punktu C, zatwierdzenie protokołu z obrad XIV sesji Rady 

Miejskiej. Jak zwykle protokół był do wglądu w Biurze Rady oraz w systemie e sesja. Czy ktoś z Państwa 

wnosi jakiekolwiek uwagi? Jeżeli nie, przejdźmy do głosowania. Przy piętnastu głosach za protokół z obrad 

XIV sesji został przegłosowany. 

 

Ad pkt 2 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

w tym wykonania wniosków i interpelacji 
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Przewodniczący M. Przyszlak  Przejdźmy do punktu drugiego. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w 

okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, w tym wykonania wniosków i interpelacji. 

Poproszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz R. Szybajło : Burmistrza Miasta z racji realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 13 marca do 7 

maja 2025. Uchwały Rady Miejskiej od numeru 72 do 79 przekazano do wykonania na poszczególne 

stanowiska pracy jednostkom organizacyjnym, do organu nadzoru, Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz 

do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. W okresie sprawozdawczym burmistrz 

miasta wydał 32 zarządzenia oraz jedno obwieszczenie. W związku z tym, że Państwo dostaliście wszyscy 

sprawozdanie, skupię się na najważniejszych dla nas kwestiach. i podzielę to, żeby nie tracić czasu, ja 

przekażę najistotniejsze informacje za ten okres, natomiast jeszcze uzupełni mój zastępca, Pan Tomasz 

Kowalczyk, który skupi się na temat inwestycji. Oczywiście dla nas najistotniejszy temat w związku z 

nieszczęściem i pożarem budynku socjalnego, chcę Państwu w telegraficznym skrócie przekazać, jaka jest 

na dzień dzisiejszy sytuacja, nawet informacja rozszerzona, tą, którą dostaliście w postaci elektronicznej. W 

spalonym budynku znajdowało się 13 lokali socjalnych, mieszkało w nim 23 osoby. Na chwilę obecną dwie 

rodziny zostały skierowane do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego w nowych lokalizacjach, to jest 

przy ulicy Słowackiego 16 i osiedlu Wincentego Witosa 25. Jedna rodzina już mieszka w nowym lokalu. 

Przypomnę, że na drugi dzień właściwie byliśmy gotowi przekazać i żeby pogorzelcy zamieszkali w trzech 

lokalach, które przekształciliśmy na socjalne. Niestety na trzy propozycje, a nie jedna rodzina w danym 

momencie nie podjęła decyzji o przyjęciu. Później po negocjacjach Pani Dyrektor MOPS, jedna rodzina 

zgodziła się na przyjęcie jednego z trzech lokali, a druga, teraz ta największa, pięcioosobowa, przyjęła lokal 

na ulicy Słowackiego, na osiedlu Witosa  i tam wspólnie będziemy ten lokal remontować, ponieważ my 

zabezpieczymy część środków na zakup niezbędnych rzeczy w tym mieszkaniu, a rodzina deklaruje, że w 

własnym zakresie też przeprowadzi remont, czyli ta siła robocza będzie po ich stronie. Pięć rodzin znalazło 

tymczasowe schronienie u bliskich, dwie zostały skierowane do schronisk, jedna przebywa w noclegowni, 

a jedna w szpitalu. Zasobu mieszkaniowego Gminy Miejskiej Człuchów burmistrz miasta w pierwszej 

kolejności wytypował i zaproponował gotowe do zasiedlenia trzy lokale, o czym mówiłem, przy ulicy 

Kusocińskiego 3, Sobieskiego 8 i Słowackiego 15, Rodziny, którym zaproponował te lokale, odmówiły ich 

przyjęcia. W wyniku przeprowadzonych rozmów i analizy zasobu mieszkaniowego gminy ostatecznie jedna 

z wyżej wymienionych rodzin przyjęła lokal przy ulicy Słowackiego 16, natomiast druga rodzina w wyniku 

ustaleń dotyczących zakresu remontu lokalu przyjęła lokal na osiedlu Witosa 25. W związku z potrzebą 

natychmiastowego zasiedlenia rodzin burmistrz podjął decyzję o remoncie kolejnych dwóch lokali 

socjalnych przy ulicy Kusocińskiego 3 oraz włączeniu lokali przy ulicy Dworcowej 8, ulicy Dworcowej 9, 

Ględowo 4D oraz osiedle Witosa 25 w zasób lokali socjalnych i ich wyremontowanie. Ogłoszono zapytanie 

ofertowe na rozbiórkę i utylizację odpadów budowlanych spalonego w budynku przy ulicy Słowackiego, w 

wyniku czego wpłynęło 10 ofert, najkorzystniejsza opiewa na kwotę 66 tysięcy 420 zł, termin wykonania 

prac rozbiórkowych 15 dni od podpisania umowy. Jeszcze dzisiaj rozmawiałem ze starostą, żeby 

przyspieszyć procedurę wydania zgody na rozbiórkę. Jak tylko dzisiaj Rada zatwierdzi zmianę w budżetach, 

starosta wyda decyzję o rozbiórce, podpisuje natychmiast umowę z firmą, która złożyła najkorzystniejszą 
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ofertę, czyli te 66 tys. Zlecono również przygotowanie niezbędnej dokumentacji projektowej do ogłoszenia 

postępowania przetargowego na budowę nowego budynku mieszkalnego, wielorodzinnego na 11 

mieszkań. Będzie to, będą to Dwa budynki parterowe wykonane w technologii tradycyjnej, murowane z 

lekką konstrukcją dachu. Każdy lokal będzie posiadał oddzielne wejście do budynku i będzie wyposażony w 

niezbędne instalacje wodno-kanalizacyjne, centralnego ogrzewania i elektryczne. I dzisiaj Państwo 

będziecie świadkami historycznego wydarzenia, bo już mamy ogólnie koncepcję. Zleciliśmy już 

projektantowi, żeby przygotował nam dokumentację, zadeklarował się, że do 20 maja przygotuje nam 

dokumentację, a dzisiaj zastępca pokaże, jak mniej więcej te budynki będą wyglądały. Dochodzimy do 

wniosku, że jednak bezpieczniej będą dwa budynki, które z jednej strony po tym doświadczeniu pożaru, 

kiedy był to jeden budynek, to ten budynek właściwie płonął jak przedłużona, no jakaś tam pochodnia, a z 

drugiej strony koszty się nie zmienią, też cud nad Wisłą, że nic się nie stało, temu budynkowi po sąsiedzku 

i tutaj ogromne słowa podziękowania. I dla Straży Pożarnej, Panie Komendancie, proszę przekazać załodze 

i wszystkim zespołom, które brały udział w gaszeniu tego pożaru. Komendantowi Policji również ogromne 

słowa podziękowania. Pracownikom na ręce Pani Dyrektor MOPSu, Urzędnikom tu Radzie Miejskiej, 

ponieważ miałem od razu sygnał, że jeżeli jest potrzebna natychmiastowa sesja, to to będzie pomoc 

psychologiczna. No i właśnie teraz szybko przedstawię, co udało się w pierwszych dniach no dokonać, aby 

ci ludzie nie czuli się osamotnieni i żeby nimi się zaopiekować. Wszystkie poszkodowane rodziny otrzymały 

propozycję pomocy. W formie żywności pozyskanej z Banku Żywności w Chojnicach 391 kilogramów 

żywności, 135 litrów wody, 10 rodzin skorzystało z proponowanej pomocy. W formie obiadów jedna osoba 

skorzystała z pomocy, propozycje były dla wszystkich, w formie odzieży 4 osoby skorzystały z pomocy, w 

formie schronienia noclegowni skorzystały 4 osoby z pomocy, w formie pomocy psychologicznej, w formie 

możliwości skorzystania z serwisu zbiorowego, szczytny cel. To powiem, że jest bardzo dobry odzew, jeśli 

chodzi też o zbiórkę pieniędzy na dzień dzisiejszy. Aż 407 osób wpłaciło, mamy 23 tysiące ponad złotych dla 

tych rodzin poszkodowanych. Jeszcze mamy termin, na który można na to konto wpłacać. Ja też tutaj przy 

okazji dziękuję wszystkim darczyńcom. Mnie to bardziej cieszy ta ilość osób zaangażowanych, ponad 400 

osób wpłacało 100 zł, po 200. I jest to niesamowity odzew. Tutaj też chcę w sposób szczególny podziękować 

Sabatowi Szefowych, które uzbierały 10 300 i wpłacają na konto świętego Alberta. Tutaj też słowa 

podziękowania dla Stowarzyszenia, dla Pani Prezes. świętego Alberta za to, że od razu była taka inicjatywa 

o pomocy, również Adam Bondarenko był pomocny. I słuchajcie, każdy gest w takiej sytuacji jest na wagę 

złota. Też dziękuję właścicielowi firmy, który prowadzi skup złomu Panu Barszczowi, który udostępnił sprzęt, 

gdzie pomógł Straży Pożarnej w dogaszaniu tego pożaru, ponieważ ten pożar jeszcze trwał przez parę dni. 

Teraz rodziny skorzystały z wyżej wymienionych form pomocy zgodnie ze swoimi potrzebami. Trwa 

kompletowanie wniosków o pomoc finansową dla poszkodowanych rodzin. Pracownicy Socjalni Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Człuchowie są w stałym kontakcie z poszkodowanymi i ich rodzinami i na 

bieżąco monitorują ich sytuację. Szanowni Państwo, w związku z tym, że mnie obowiązuje RODO, ja mam 

tutaj tak porządnie przygotowane sprawozdanie przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej dotyczące 

każdej rodziny każdej osoby. Mało tego, urzędnik miasta nawet wyszedł poza swój zakres, ustalił, gdzie 

przebywa dziecko niepełnoletnie. ponieważ martwiliśmy się, co się dzieje z tą rodziną i z tym dzieckiem 
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przede wszystkim. Udało się to wszystko ustalić, także jest to wszystko pod kontrolą. Jeszcze raz dziękuję 

wszystkim, którzy w najmniejszy sposób się przyczynili do tego, aby tym ludziom pomóc. Ta pomoc nie jest 

zakończona. Tak jak powiedziałem, do końca roku chcemy wybudować te dwa budynki socjalne, żeby 

zabezpieczyć dach nad głową, a w międzyczasie przeprowadzamy remont w zasobach komunalnych. i będą 

to mieszkania przystosowane na potrzeby mieszkań socjalnych. Także nikt nie powinien się czuć pominięty 

i nie zaopiekowany przez gminę, przez nasze instytucje podległe. Także jeszcze raz ogromne słowa 

podziękowania dla Was wszystkich. Gmina Miejska Człuchów złożyła wnioski o dofinansowanie. W ramach 

lokalnej strategii rozwoju wdrażanej przez stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Ziemi Człuchowskiej 

złożono wnioski o dofinansowanie na przedsięwzięcia następujące. Ochrona różnorodności biologicznej, 

obszarów cennych przyrodniczo, likwidacja gatunków inwazyjnych na terenie parku o charakterze leśnym 

w Człuchowie, położonego w obszarze chronionego krajobrazu Jezior Człuchowskich wraz z 

uporządkowaniem drzewostanu wysokiego. Wnioskowana kwota dofinansowania to 475 tys. zł. budowa i 

rozbudowa infrastruktury kąpielisk, zagospodarowanie kąpieliska miejskiego w Człuchowie, budowa małej 

architektury, wykonanie utwardzeń, przebudowa muru oporowego wraz z montażem platformy dla 

niepełnosprawnych. Wnioskowana kwota dofinansowania ponad 308 tys. Karawaning, tutaj chcemy 

przygotować jedno miejsce postojowe przystosowane do potrzeb osób ze szczególnymi potrzebami. 

Wnioskowana kwota dofinansowania ponad 95 tysięcy złotych. Do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku złożono wniosek o udzielenie dofinansowania na montaż 

instalacji fotowoltaicznej na dachu budynku Miejskiego Domu Kultury w Człuchowie wraz z magazynem 

energii montaż pompy ciepła typu woda-powietrze w budynku Miejskiego Domu Kultury w Człuchowie. 

Wnioskowana kwota dofinansowania to ponad 500 tys. zł. Gmina Miejska otrzymała dofinansowanie na 

przebudowę i doposażenie istniejącego placu zabaw przynależnego do Żłobka Miejskiego w Człuchowie z 

programu Aktywne Place Zabaw. To Ministerstwo Funduszu Prac organizowało nabór, został 

przeprowadzony przez wojewodę pomorską. Wartość otrzymanego dofinansowania ponad 265 tys. i to jest 

100% wartości całego zadania. Przebudowę drugiego piętra budynku Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Człuchowie w celu utworzenia klubu Senior Plus. Wartość otrzymanego dofinansowania to 

160 tys. zł. Nabór do mieszkań SIM-KZN Pomorze w ramach przeprowadzonego naboru do mieszkań 

budowanych w ramach społecznej inicjatywy mieszkaniowej Krajowego Zasobu Nieruchomości Pomorze 

wpłynęło łącznie 39 wniosków. Wnioski są w trakcie weryfikacji przez komisję powołaną przez burmistrza 

Człuchowa i jesteśmy już umówieni, szefostwem z prezesem SIM-u na piątek i pełna dokumentacja zostanie 

przekazana do spółki SIM. W zakresie ochrony środowiska to pominiemy i teraz jeszcze chciałem Państwu 

przekazać informację a właściwie to uzupełni zastępca, bo tutaj z grubsza to, co najważniejsze, to 

przekazałem. Jeżeli Państwo po wystąpieniu zastępcy będziecie mieli jakieś zapytania, niejasności, służymy 

możliwościom odpowiedzenia i uzupełnienia tej informacji. Proszę bardzo, Panie Zastępco, przekazać 

informacje związane z inwestycjami. Dziękuję bardzo. 

T. Kowalczyk, zastępca Burmistrza : Szanowni Państwo, ja również chciałbym się przyłączyć jeszcze do 

podziękowań burmistrza Człuchowa zarówno dla Straży Policji, ale również chciałbym podziękować 

pracownikom Przedsiębiorstwa Komunalnego za to, że byli w dniu akcji pożaru i po pożarze również 
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przyczynili się swoją pomocą, ale również chciałbym podziękować firmie z Ględowa, firma Trans Złom, która 

nieodpłatnie użyczyła swojego sprzętu wraz z operatorem do usunięcia pozostałości dachu i stopu, tak aby 

strażacy mogli definitywnie dogasić to pogorzelisko. Wracając do tematu inwestycji, przygotowałem tutaj 

dla Państwa krótką prezentację. To, co aktualnie dzieje się na terenie miasta, to, co mamy w planach i to, 

co będziemy realizować, budowa punktu, budowa PSZOK oraz punktu napraw i ponownego użycia 

produktów w Kiełpinie. Na to zadanie otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 18 milionów złotych. 

Wartość całego zadania to kwota 26 milionów zł. Ten temat był szczegółowo omawiany już na komisjach, 

na sesjach, także Państwo mieli okazję się z tym tematem, z tą inwestycją zapoznać. Aktualnie jesteśmy w 

trakcie przygotowania dokumentacji technicznej do ogłoszenia postępowania przetargowego. Takie, 

takowe postępowanie będzie ogłoszone jeszcze w tym roku. Kolejnym zadaniem, można przełożyć slajd, 

jest przebudowa ulicy Królewskiej. Wartość całego zadania to kwota 2,4 miliona złotych. 2 miliony złotych 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Tu można następny slajd. Aktualnie jesteśmy 

w trakcie już układania nawierzchni docelowej. Jest to nawierzchnia główna z kostki płomieniowanej i ciętej 

rzędowo oraz nawierzchnia chodników. Tu po prawej stronie zdjęcie z cegły klinkierowej. Układana jest 

nawierzchnia na odcinku od Placu Bohaterów do rynku. Natomiast od rynku do kościoła trwają prace 

ziemne związane z instalacjami podziemnymi oraz podbudowami. Termin realizacji tego zadania to jest do 

końca lipca bieżącego roku. Kolejnym zadaniem jest budowa hali sportowej w Człuchowie. Całe zadanie 

kosztuje 8,7 miliona złotych, dofinansowanie w wysokości 70% z Ministerstwa Sportu z programu Olimpia. 

Termin tego zadania upływa z końcem maja bieżącego roku. Można następny slajd. Tu już jest zdjęcie w 

trakcie prac. Trwają prace stricte wykończeniowe, zagospodarowanie na zewnątrz, nasadzenia. zieleni, 

wewnątrz hali, mamy wewnątrz hali zdjęcie, jest już wykonana posadzka sportowa, wykonane są ekrany 

wygłuszające na dachu, trwa aktualnie montaż wyposażenia sportowego, natomiast w łączniku trwają 

prace stricte już malarskie, poprawkowe, wykończeniowe. Kolejnym zadaniem Jest budowa ulicy 

Lawendowej. Jest to odcinek drogi przy budowanym budynku mieszkalnym wielorodzinnym w ramach 

społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Termin wykonania tego zadania również do końca maja. Aktualnie 

trwa układanie nawierzchni z kostki betonowej polbruk. zarówno jezdni jak i chodników. Wykonana 

zostanie również ścieżka rowerowa. Ona będzie wykonana w technologii asfaltowej. Budowa kolumbarium. 

Wczoraj wpłynęło zawiadomienie o zakończeniu budowy drugiego kolumbarium. Na zdjęciach Państwo 

widzicie już dwa obiekty, docelowo jak one są wykonane. Centrum opiekuńczo-mieszkalne w Człuchowie. 

Na to zadanie ogłoszony został przetarg, wpłynęło 5 ofert. Najniższa oferta opiewa na kwotę niespełna 6,8 

mln zł. Aktualnie trwa weryfikacja dokumentacji przetargowej. Wykonawcy wzywani są do uzupełnienia 

swoich ofert. Jeżeli wszystko będzie w porządku, myślę, że koniec maja, początek czerwca podpiszemy 

umowę z wykonawcą, który będzie mógł rozpocząć realizację tego zadania. Ten projekt również był już 

omawiany na komisjach, na sesjach, także szczegółowo Państwo mieliście okazję się z nim zapoznać. 

remont kompleksu Orlik sportowego. Tutaj miasto otrzymało dofinansowanie w wysokości 50% na 

realizację tego zadania z Ministerstwa Sportu. Wykonana zostanie wymiana nawierzchni, wykonany 

zostanie nowy natrysk nawierzchni poliuretanowej. wymienione zostaną trybuny, kosze do koszykówki oraz 

ogrodzenie terenu. I to, o czym burmistrz mówił, mamy już przygotowaną wstępną koncepcję nowego 
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budynku socjalnego przy ulicy Słowackiego w Człuchowie i tak jak Burmistrz wspomniał są to budynki 

wykonane w dwóch modułach. Jeden można pokazać następny slajd będzie lepiej widać. Tu mamy 

zagospodarowanie terenu, wjazd od ulicy Słowackiego, po prawej stronie miejsca parkingowe i następnie 

dalej po prawej stronie sześć mieszkań komunalnych. od 45 do 65 metrów kwadratowych, następnie dalej 

na wprost są to mieszkania jednopokojowe o powierzchni do 30 metrów kwadratowych. Technologia 

wykonania tych budynków tradycyjna, murowana, dach wykonany z wiązara kratowego pokryty blachą. 

Każde mieszkanie, tak jak tu już Pan Burmistrz wspomniał, będzie posiadało oddzielne wejście do tych 

lokali, także nie będzie żadnych ciągów wspólnych. Każdy będzie miał oddzielne wejście oraz wyjście na 

taras z drugiej strony budynku. Budynki będą, mieszkania będą wyposażone w niezbędne instalacje 

elektryczne, sanitarne. centralnego ogrzewania. Ogrzewanie oczywiście będzie gazowe z jednym kotłem 

wspólnym. To jest koncepcja przygotowana tych mieszkań. Wykonawca dokumentacji do 20 maja ma 

przygotować całość wraz z kosztorysem inwestorskim, także będziemy znać kwotę kosztorysową tego 

zadania i niezwłocznie przystępujemy do ogłoszenia przetargu na wykonanie tego budynku. Szanowni 

Państwo, tak jak widzicie, wartość tych wszystkich inwestycji, które realizujemy, to kwota ponad 50 

milionów złotych, z czego dofinansowanie zewnętrzne wynosi ponad 35 milionów złotych. Jest też szereg 

innych zadań mniejszych, ale również ważnych dla naszych mieszkańców. Wykonujemy szereg 

dokumentacji projektowych, m.in. przygotujemy się do złożenia wniosków do miejskiego obszaru 

funkcjonalnego czuł w Chojnice. Wykonujemy dokumentację na zbiorniki retencyjne, na Batorego, na 

Bratkowej ulicy przygotowujemy dokumentację na wymianę przystanków, ścieżki rowerowe. 

Przygotowujemy również dokumentację na projekty z LGD-u. Mamy również złożone wnioski, jeżeli chodzi 

o plażę czy bioróżnorodność zleconą. Mamy również dokumentację projektową na remont hangaru na 

plaży. Realizować będziemy również dwa projekty z budżetu obywatelskiego. Będą to projekty na ośrodku 

sportu i rekreacji. Również jesteśmy w trakcie procedury przetargowej na przebudowę drugiego piętra w 

MOPS. To w ramach Senior Plus, gdzie otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 160 tysięcy złotych. Tam 

wpłynęły trzy oferty, są aktualnie analizowane. Realizowane są również projekty w ramach Cyber 

bezpiecznego Samorządu, tutaj u nas w Urzędzie projekty w przedszkolu i w szkole w zakresie kompetencji 

kluczowych, także jest dużo, dużo tych rzeczy, których bym tu mógł omawiać, ale no godzinami moglibyśmy 

siedzieć i to omawiać. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania, to służę pomocą, czy to tu teraz, czy u siebie w 

biurze. Każdy z Państwa ma do mnie numer telefonu, może zadzwonić, informacji udzielam. Dziękuję 

bardzo. 

Burmistrz R.Szybajło : jeszcze dopowiem, ponieważ sięgamy wszędzie, gdzie można dostać pieniądze na 

odbudowę tych mieszkań socjalnych. Nie ukrywam, że jestem po rozmowie z Panią Wojewodą, tutaj też i 

starosta składa deklarację, że jak wpłynie dokumentacja, na budowę tego budynku socjalnego czy tych 

dwóch, to będzie priorytetowo traktowane. No i jutro odwiedza Człuchów Pani Wojewoda, gdzie również 

ten temat będzie poruszany i będziemy wszystko robić, żeby jak najszybciej te budynki powstały. Ja tylko 

dopowiem to, co powiedział zastępca. Widzicie Państwo, ile jest tych inwestycji i zadań. Nie zwiększamy 

zakresu zatrudnienia urzędników w urzędzie. I tutaj też słowa podziękowania dla moich współpracowników, 

bo nikt nie przyszedł i nie powiedział, że nie jest w stanie tego wykonać. A w tej chwili, jeśli chodzi o te 
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budynki socjalne, to jest walka z czasem, żeby ludzie poczuli się, że samorząd jest sprawny, że dach nad 

głową będą mieli taki, jaki mają wymarzony. Nie ukrywam, że też są osoby takie, które same wskazują nam 

lokale i tylko ten lokal, a nie inny, więc musimy się też i z takimi zadaniami mierzyć. Wszystko robimy, aby 

zaspokoić potrzeby naszych mieszkańców i tutaj też w stosunku do Was słowa uznania, ponieważ czuję tę 

gotowość, jak trzeba będzie sesję nadzwyczajną organizować i wprowadzać budżet, znaczy zmianę budżetu 

w tym roku, gdzie ci mieszkańcy poszkodowani na to liczą i czekają, więc wiem, że w tym nie będzie żadnego 

problemu. Tyle w telegraficznym skrócie. Jak macie Państwo pytania, służymy odpowiedzią. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Ja mam takie pytanie, jeżeli tutaj nie ma  pytań. Panie burmistrzu, czy już 

mamy rozstrzygnięcie od ubezpieczyciela? 

Burmistrz R. Szybajło : Nie, jeszcze nie mamy. Powiem tylko tyle, to powtórzę. Gdyby ten pożar, to 

nieszczęście zdarzyło się w lutym, byłoby, bylibyśmy w innym świecie. Była w międzyczasie zmiana brokera, 

ubezpieczenia i jesteśmy na dobrej drodze. O szczegółach powiem w stosownych momencie, kiedy będą 

już decyzje zapadną i będą konkretne. 

A.Taizari:  Ja mam pytanie do Pana Wiceburmistrza. Czy jest już projekt gotowy tego wjazdu do bloku 

Witosa 26 niwelujący tą górkę wjazd. 

T. Kowalczyk : Jest już jest gotowy. 

 

Sprawozdanie burmistrza Miasta z prac i realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 13 marca  2025 do 7 

maja 2025 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie z prac Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję bardzo. Było to w Sprawozdaniu Burmistrza, dlatego słusznie. 

Dobrze, czy ktoś jeszcze z Państwa? Jeżeli nie, przejdźmy do punktu trzeciego, Sprawozdanie Spraw 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym, ale ja jeszcze z tego miejsca po pierwsze 

przywitam Pana Redaktora. Witam Panie Redaktorze. Przywitam praktykanta, rozumiem, Urzędu 

Miejskiego i też w imieniu całej Rady Miejskiej, ale rozumiem, że wszystkich mieszkańców Czuchowa wielkie 

ukłony i dla Straży Pożarnej, i dla Policji. I widziałem ciężką pracę, jaką wykonała i Pani Dyrektor, i wszyscy 

pracownicy MOPS-u wraz z urzędnikami Urzędu Miejskiego, i Pani Maria sekretarz miasta i pani Aleksandra 

Barańska i pewnie inni, którzy w cieniu pracowali tak, aby to wszystko z pogorzelcami było na jak najlepszej 

drodze. Pisma, które wpłynęły do Biura Rady. 20 marca pismo w sprawie poprawy bezpieczeństwa na ulicy 

Wojska Polskiego u zbiegu ulic Wojska Polskiego i ulicy Szkolnej. 27 marzec opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu burmistrza z wykonania budżetu gminy miejskiej 

Człuchów za rok 2024. 28 marzec uwagi do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu Fosy Zamkowej przy ulicy Dworcowej w Człuchowie. 8 kwiecień pismo w sprawie postępowania 

prowadzonego w trybie przetargu na dzierżawę terenu przez ośrodek sportu i rekreacji. 23 kwiecień raport 

o stanie gminy miejskiej Człuchów. 23 kwiecień odpowiedź urzędu na pismo w sprawie sporządzenia 
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projektu planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla terenu Fosy Zamkowej przy ulicy 

Dworcowej. 24 kwiecień pismo radnej Grażyny Misztal w sprawie interwencji w sprawie zasadności i 

legalności istnienia koperty na ulicy Zamkowej. 24 kwiecień pismo w sprawie postępowania 

administracyjnego w sprawie ustalenia warunków zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie dwóch 

budynków mieszkalnych wielorodzinnych obręb 64 miasto Człuchów przy ulicy Kamiennej. 28 kwiecień 

petycja radnego Czesława Drozda w sprawie wszczęcia działań w zakresie uporządkowania linii brzegowej i 

nabrzeża Jeziora Miejskiego Małego. 29 kwiecień zawiadomienie o przekazaniu według właściwości 

złożonej przez radnego Czesława Drozda petycji. 29 kwiecień wniosek członków Stowarzyszenia Klubu 

Seniora Człuchów Wschód. w sprawie nieodpłatnego korzystania z sali sportowej Ośrodka Sportu i 

Rekreacji, 8 maja odpowiedź Urzędu w sprawie postępowania administracyjnego, w sprawie ustalenia 

warunków zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie dwóch budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych, na działkach obręb 64 miasto Człuchów, regularne spotkania z mieszkańcami podczas 

dyżurów przewodniczącego Rady i zawsze obecnego wiceprzewodniczącego w piątki w godzinach 9.00-

11.00 oraz kilka koordynacja pracy Rady Miejskiej oraz reprezentowanie jej na zewnątrz m.in. na konkursie 

piosenki Żyj z przyrodą w zgodzie organizowanym przez przedszkole Jacka i Agatki, śniadanie wielkanocne 

w środowiskowym domu samopomocy, rozpoczęcie sezonu z CKM Człuchów połączone z akcją 

charytatywną na rzecz Lenki mieszkanki Czuchowa, prelekcja pana Arkadiusza Kamińskiego, starostowie 

Człuchowscy z rodu Radziwiłłów Herbu Trąby organizowany przez Bibliotekę Miejską, oficjalne otwarcie 

restauracji na Plaży Rychnowskiej, spotkanie ze Stowarzyszeniem Klub Seniora Człuchów Wschód, 

uroczystości oficjalne z okazji Święta Konstytucji 3 maja i też memoriał Ryszarda Jękota, czyli zawody 

kajakarskie na Jeziorze Rychnowskim. Jeżeli ktoś ma jakiekolwiek pytania, to jestem otwarty. 

 

 Sprawozdanie  z pracy Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

Przewodniczący M. Przyszlak : Jeżeli nie, przejdźmy zatem do sprawozdania z prac stałych Komisji Rady 

Miejskiej. 

M. Kucharska-Zemke, Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej : Komisja 

Planowania Budżetu oraz Infrastruktury Miejskiej prowadziła obrady w dniach 23 kwietnia oraz 6 maja. 

Przedmiotem obrad komisji był następujący zakres ustaleń. Rozpatrzenie odwołania w sprawie budżetu 

obywatelskiego złożonego przez Klub Sportowy Piast-Człuchów, mając na uwadze powołane w odwołaniu 

argumenty oraz przedstawione uzasadnienie, komisja uwzględniła odwołanie. Końcowo również projekt 

zgłoszony przez Klub Sportowy jest jednym z wygranych w ramach budżetu obywatelskiego. 

Zaktualizowano również sprawy bieżące w odniesieniu do realizacji programu remontu dróg, aktualizacji w 

ramach pozyskiwania środków zewnętrznych, omówiono przebieg procesu rozstrzygnięcia w ramach 
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przetargu na Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne i programu SIM. Podsumowano koszty zimowego 

utrzymania dróg miejskich, funkcjonowania transportu drogowego na terenie gminy. miejskiej. Komisja 

opiniowała również uchwały w przedmiocie zmiany uchwały dotacyjnej, a także zmian w budżecie miasta. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwały będące przedmiotem obrad. Dziękuję. 

K. Muszyńska, Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu : W okresie międzysesyjnym Komisja 

Kultury, Edukacji i Sportu obradowała dnia 8 maja 2025 roku. Podczas posiedzenia pani Justyna 

Gołębiewska, inspektor ds. turystyki i współpracy z organizacjami pozarządowymi, przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji programu współpracy gminy Miejskiej i Człuchów z organizacjami pozarządowymi 

za rok 2024. W 2024 roku Gmina Miejska Człuchów realizowała zadania publiczne na rzecz mieszkańców 

we współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. Współpraca ta miała formę zarówno finansową, jak i pozafinansową. Na realizację 

zadań publicznych w 2024 roku zaplanowane środki to 436 tys. złotych z podziałem na różne rodzaje zadań, 

takie jak wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, kultura, sztuka, ochrona i promocja zdrowia, 

przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym, porządek i bezpieczeństwo publiczne, ekologia i 

ochrona zwierząt, nauka, edukacja i wychowanie. W ramach trybu konkursowego przeprowadzono trzy 

konkursy. Na konkurs pierwszy wpłynęło 53 oferty. Po ocenie formalnej i merytorycznej przyznano 38 

dotacji, a co za tym idzie podpisano 38 umów na realizację zadań publicznych. Większość z nich dotyczyła 

kultury fizycznej. Przyznana łączna kwota dotacji to 367 370 zł. 37 zadań zostało zrealizowanych i 

rozliczonych. Jedno z zadań nie zostało rozliczone, a środki dotacji zwrócono. Konkurs drugi, wpłynęło 8 

ofert, z czego podpisano 7 umów na realizację zadania publicznego z zakresu organizacji wypoczynku dla 

dzieci i młodzieży. Łączna kwota dotacji to 30 tys. zł. Wszystkie zadania zostały zrealizowane i rozliczone. 

Na konkurs trzeci wpłynęły dwie oferty, ale po ocenie formalnej i merytorycznej podpisano jedną umowę 

na realizację zadania publicznego z zakresu organizacji nauki, edukacji i wychowania z przeznaczeniem na 

stypendia. Przyznana łączna kwota dotacji to 20 tys. zł. W 2024 roku organizacje pozarządowe mogły się 

również starać o tzw. małe dotacje. Wpłynęło 7 ofert, natomiast dofinansowano 5 zadań. Realizując 

program współpracy gmina Miejska Człuchów, realizowała również różne formy współpracy 

pozafinansowej. Podsumowując, w konkursach i trybie pozakonkursowych z zaplanowanych 436 tys. zł, 

przyznano 435 670 zł dotacji, z czego wykorzystano 434 474 złote i osiemdziesiąt dwa grosze. Z własnych 

środków finansowych organizacje dołożyły siedemset dwadzieścia dziewięć tysięcy złotych siedemset 

dwadzieścia dziewięć  tysięcy osiemset siedemdziesiąt siedem złotych i trzydzieści dwa grosze, co pozwoliło 

na realizację zadań na rzecz mieszkańców Człuchowa w wysokości jednego miliona stu sześćdziesięciu 

czterech tysięcy sześćset pięćdziesiąt dwa złotych i czternaście groszy. Tak jak widzimy, warto dobrze 

współpracować z organizacjami i dotować, bo wykonują bardzo dobrą pracę na rzecz naszego lokalnego 

społeczeństwa. Kolejnym punktem podczas obrad Komisji Kultury, Edukacji i Sportu w dniu 8 maja 2025 

roku było przedstawienie i zaopiniowanie dwóch projektów uchwał. Pierwsza to uchwała Rady Miejskiej w 

Człuchowie z dnia 14 maja 2025 w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy miejskiej Człuchów 

oraz sezonu kąpielowego w 2025 roku. W grudniu 2024 roku złożono do burmistrza miasta Człuchów 

wnioski o ujęcie w wykazie kąpielisk na 2025 rok dwóch obiektów zlokalizowanych nad jeziorem 
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Rychnowskim, to jest Kąpieliska Ośrodka Sportu i Rekreacji  oraz Kąpieliska Ośrodka Szkoleniowego WOPR. 

Zgodnie ze złożonymi wnioskami sezon kąpielowy w 2025 roku ma trwać dla Kąpieliska OSiR od 23 czerwca 

do 31 sierpnia, dla Kąpieliska WOPR od 1 lipca do 31 sierpnia. Projekt uchwały w tej sprawie został 

ogłoszony publicznie w formie obwieszczenia wraz z informacją o możliwości zgłoszenia uwag i propozycji 

zmian. W wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami projekt uchwały przekazano do zaopiniowania właściwym instytucjom. Wodom Polskim, 

Głównemu Inspektorowi Ochrony Środowiska, Regionalnemu Wydziałowi Monitoringu Środowiska w 

Gdańsku, a także Państwowemu Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu w Człuchowie. Wszystkie 

instytucje wydały pozytywne opinie. Projekt uchwały został również przedłożony Komisji Kultury, Edukacji 

i Sportu, która jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię. Drugim projektem uchwał drugim projektem to 

była uchwała Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 14 maja 2025 roku w sprawie zmiany uchwały Rady 

Miejskiej w Człuchowie z dnia 8 lutego 2021 w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia oraz trybu 

przeprowadzenia kontroli i prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu gminy 

Miejskiej Człuchów dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego. Z dniem 1 stycznia 2025 roku weszła w życie nowelizacja ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych, która zastępuje dotychczasową subwencję oświatową kwotą potrzeb oświatowych. Nowe 

przepisy, zawarte głównie w art. 73 ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, mają na celu 

dostosowanie zasad udzielenia, rozliczenia i kontrolowania dotacji, szczególnie dla uczniów z 

niepełnosprawnościami. Większość dotacji będzie uzależniona m.in. liczby godzin, wsparcia dla tych 

uczniów. Uchwała reguluje także wymagane dane we wnioskach o dotację oraz miesięcznych informacji i 

rozliczeniach. Projekt uchwały został również przedłożony Komisji Kultury, Edukacji i Sportu i poddany 

głosowaniu. Jednogłośnie projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. Dziękuję. 

A.Taizari, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych : W okresie międzysesyjnym Komisja Spraw 

Społecznych odbyła posiedzenie w dniu 7 maja, podczas którego radni zostali zapoznani z analizą stanu 

gospodarki odpadami komunalnymi za 2024 rok, jak również komisja zaopiniowała pozytywnie dwa 

projekty uchwał. Pierwszy z nich to uchwała Rady Miejskiej z dnia 14 maja w sprawie oceny zasobów 

pomocy społecznej za 2024 rok oraz projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia programu 

przeciwdziałania przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 2025-

2029. Oba oczywiście projekty zostały zaopiniowane przez komisję pozytywnie. Dziękuję bardzo. 

Cz. Drozd, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej : Komisja rewizyjna w okresie międzysesyjnym odbyła trzy 

posiedzenia. W dniu 26 marca w sprawie ustalenia terminu i wybrania jednostki do przeprowadzenia 

kontroli. W dniu 24 kwietnia w sprawie wypracowania wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie udzielenia burmistrzowi absolutorium wykonania budżetu za rok 2024. w dniu 12 maja w sprawie 

rozpatrzenia pisma wniesionego przez jednego z oferentów przetargu dotyczącego przygotowania, 

dostarczenia i wydawania codziennego wyżywienia podczas turnusów grup sportowych przebywających w 

Ośrodku Sportu i Rekreacji w Człuchowie. Pismo było kierowane wprawdzie do pana burmistrza, niemniej 

jednak przekierowane do wiadomości również przewodniczącego. W związku z tym na posiedzeniu komisji 
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wysłuchaliśmy wyjaśnień dyrektora OSiRu oraz zasięgnięciu i po zasięgnięciu opinii pana mecenasa, opinii 

prawnej pana mecenasa z powodów formalnych odstąpiono od naszego rozpatrzenia sprawy. Chociaż 

nasuwają się pewne wnioski, m.in. w zakresie uszczegółowienia i doprecyzowania istotnych informacji 

zamówienia, ale co do formy i sposobu przeprowadzonego przetargu, Komisja Rewizyjna nie czuje się być 

władna, ponieważ należy to do kompetencji zamawiającego i ewentualnych instytucji odwoławczych. 

Dziękuję. 

R. Lewicki, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji: . Komisja Skarg Wniosków i  Petycji spotkała 

się trzykrotnie. Były omawiane trzy petycje. Dwie petycje dotyczyły przywrócenia lub nie przywracania 

ruchu kołowego na deptaku od skrzyżowania Wejhera do skrzyżowania  z ulicą Zamkową. W wyniku 

wnikliwej analizy komisja stwierdziła, że dokonywanie zmian w organizacji ruchu niezgodne byłoby z 

obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Na dzień dzisiejszy teren ten 

użytkowany jest jako ciąg pieszo jezdny z ograniczeniem ruchów pojazdów zgodnie z prawem miejscowym. 

Komisja jednogłośnie przychyliła się do zarekomendowania Radzie pozostawienia obowiązującego 

rozwiązania ruchu na tym odcinku ul. Królewskiej. Trzecia petycja wpłynęła w dniu 9 marca do Rady 

Miejskiej w Człuchowie. Wpłynęła petycja, w której wnioskodawca wnosi o podjęcie uchwały wyrażającej 

protest wobec projektów ustaw zakładających usunięcie i zdegradowanie ustawą sędziów sądów 

powszechnych w Polsce, powołanych przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w celu ochrony 

konstytucyjnej zasady niezawisłości i niezależności sędziów polskich. Przymiotowa petycja w dniu 2 

kwietnia 25 roku rozpatrywana była przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Po wnikliwej analizie komisja 

stwierdziła, że tematyka dotycząca wymiaru sprawiedliwości i prawnej pozycji osób, ten wymiar 

sprawujących, jak i kompetencje oraz przebieg procesu legislacyjnego w celu zmiany regulacji prawnych są 

określone w przepisach prawa i nie dają kompetencji Radzie Miejskiej do opiniowania czy zajmowania 

stanowiska w odniesieniu do treści aktów prawnych. Zadania gminy. nie obejmują także co do zasady 

wymiaru sprawiedliwości. Komisja jednogłośnie przyjęła uchwałę o odrzuceniu tej petycji. Dziękuję. 

 

Ad pkt 5 

Informacja i ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście w 2024 roku 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Czy ktoś z Państwa ma jakiekolwiek pytania tutaj do przewodniczących 

komisji? Jeżeli nie, przejdźmy zatem do punktu piątego, informacja i ocena stanu bezpieczeństwa 

publicznego w mieście w roku 2024. I poproszę, jeżeli mógłbym, pana komendanta Straży Pożarnej o 

zabranie głosu. 

R. Batruch, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej : Panie przewodniczący, panie burmistrzu, 

szanowni państwo, chciałbym przedstawić informację o stanie bezpieczeństwa z zakresu ochrony 

przeciwpożarowej na terenie miasta, ale zanim przejdę szczegółowo do informacji dotyczącej miasta, 

przedstawię w skrócie informację dotyczącą całego powiatu, ponieważ będą państwo mogli wtedy 

zobaczyć jak Sprawa bezpieczeństwa na terenie miasta wiąże się z bezpieczeństwem na terenie powiatu. I 

tak, w roku 2024 w sumie jednostki ochrony przeciwpożarowej podjęły 641 interwencji. W porównaniu z 
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rokiem 2023, gdzie było 658 interwencji, zanotowaliśmy nieznaczny spadek około 3%. i w tym pożarów. W 

ubiegłym roku mieliśmy 136, w porównaniu z rokiem 2023, gdzie było 179, zanotowaliśmy spadek około 

24%. Miejscowych zagrożeń W ubiegłym roku mieliśmy 482, w porównaniu z rokiem 2023, gdzie było 468, 

zanotowaliśmy niewielki wzrost o około 3%. Alarmów fałszywych mieliśmy 23, w roku 2023 11, stanowi to 

wzrost o ponad 100%. Główne, a w zasadzie jedyne alarmy fałszywe, które były, były to alarmy w dobrej 

Wierze nie mieliśmy zgłoszeń złośliwych. Te zgłoszenia dotyczyły głównie informacji, które spływały do nas, 

do stanowiska kierowania z instalacji ochronnej. Jeżeli chodzi o osoby poszkodowane, to tak w całym 

powiecie w ubiegłym roku w wyniku pożarów na szczęście nie mieliśmy ofiar śmiertelnych, mieliśmy 6 osób 

rannych. Przy miejscowych zagrożeniach, to są inne zdarzenia jak pożary, mieliśmy 25 ofiar śmiertelnych na 

terenie powiatu i 98 osób rannych. Jeżeli chodzi o miasto, To sytuacja wyglądała w ten sposób, że na terenie 

naszego miasta mieliśmy ogółem 109 interwencji. W porównaniu z rokiem wcześniejszym, w 2023, 

zanotowaliśmy wzrost o około 10% Pożarów na terenie miasta mieliśmy 23, to wzrost o niecały 1%. 

Miejscowych zagrożeń 79, wzrost o 6,7% i alarmów fałszywych 7, wzrost o 700%. Jeżeli chodzi o osoby 

poszkodowane, to W wyniku pożarów nie mieliśmy ani osób rannych, ani ofiar śmiertelnych. Natomiast 

przy miejscowych zagrożeniach na terenie miasta zanotowaliśmy 5 ofiar śmiertelnych i 17 osób rannych. 

Ofiary śmiertelne to głównie nasze interwencje związane z pomocą Państwowemu Ratownictwu 

Medycznemu i Policji w otwarciu mieszkania. Drugą działalnością, którą prowadzą jednostki ochrony 

przeciwpożarowej, dokładnie Komenda Powiatowa, to jest działalność prewencyjna i w ubiegłym roku na 

terenie powiatu przeprowadziliśmy 54 kontrole, to są kontrole podstawowe, sprawdzające odbiory i inne. 

Liczba kontroli, podczas których stwierdzono naruszenia przepisów przeciwpożarowych – 11. Liczba 

obiektów skontrolowanych – 78. Liczba obiektów skontrolowanych, na których stwierdzono 

nieprawidłowości – 11. Liczba nieprawidłowości ogółem – 22. liczba decyzji administracyjnych wydanych 

w sprawie usunięcia uchybień 3, liczba wydanych decyzji administracyjnych wstrzymania robót i zakazu 

eksploatacji 0, liczba przeprowadzonych odbiorów obiektów ogółem 16, liczba odbiorów obiektów, których 

wniesiono sprzeciw uwagi zastrzeżenia 1, liczba grzywien nałożonych w drodze mandatu karnego 0. To 

dotyczyło powiatu. Jeżeli chodzi o miasto, to tak, dokonaliśmy również kilku kontroli. Były kontrole 

odbiorowe hali Polstyru. Również odbieraliśmy w ubiegłym roku budynek wielorodzinny przy ulicy Średniej. 

Biedronka przy ulicy Szkolnej przeszła kontrolę planowaną, bez uwag, przedszkole i żłobek w Człuchowie 

też były kontrole odbiorowe. W powiatowej bursie szkolnej robiliśmy opinię dotyczącą wypoczynku dzieci 

i młodzieży wymagane przez przepisy Ministerstwa Edukacji Narodowej. W jachtklubie również był 

organizowany wypoczynek dla dzieci i młodzieży i taką kontrolę również wykonaliśmy w hotelu i restauracji 

nad jeziorem. Dokonaliśmy kontroli, musieliśmy wyrazić swoją opinię dotyczącą kategoryzacji obiektów 

hotelarskich. Też zostało to wykonane w powiatowej burcie szkolnej na Orliku. Również kontrola dotycząca 

wypoczynku dzieci i młodzieży przy ulicy Wojska Polskiego przy plaży. Została również dokonana kontrola 

odbiorowa budynku usługowo-handlowego. Przy ulicy Batorego mieliśmy zgłoszenie nieprawidłowości 

dotyczące bezpieczeństwa przeciwpożarowego. Taką kontrolę problemową wykonaliśmy, zalecenia 

daliśmy. Przy szkole przy Placu Bohaterów, opinia również w trybie ustawy dotyczącej przepisów 

wynikających z zaleceń Ministerstwa Edukacji Narodowej. Również przy ulicy Wiśniowej dokonaliśmy 
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odbioru hali wielofunkcyjnej w STAPOL u przy ulicy Sienkiewicza. Również kontrola odbiorowa budynek 

wielorodzinny przy ulicy Lawendowej. Również kontrola odbiorowa pensjonat przy Zamku, tak jak i 

wcześniej przy innym hotelu, również dotycząca kategoryzacji netto. Przy ulicy Wolności również kontrola 

planowana, wykonana. I ostatnia kontrola odbiorowa to było kino miejskie przy ulicy Szczecińskiej. Kończę 

swoje wystąpienie. Chciałbym podziękować Radzie Miejskiej, panu burmistrzowi za pomoc, którą państwo 

udzielili nam, finansową pomoc, którą w ubiegłym roku udzielili nam państwo, ponieważ te pieniądze, które 

państwo przeznaczyli, zostały przeznaczone na zakup myjki i suszarki do masek ochrony dróg oddechowych. 

Związane to było głównie z profilaktyką antynowotworową dla strażaków. Także dziękuję bardzo. I również 

chciałbym wspomnieć tutaj na zakończenie, że dzięki współpracy z panem burmistrzem udało się pozyskać 

dotację na remont i stworzenie nowej siedziby w zasadzie w budynku biblioteki. miejskiej. Dzięki temu z 

funduszy Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji udało się pozyskać 500 tysięcy, które zostały 

wykorzystane również do remontu pomieszczeń biblioteki. Ale proszę się nie dziwić, pojawiła się nowa 

tabliczka na budynku Ochotnicza Straż Pożarna w Człuchowie. To jest związane z tym, że jednostka, która 

funkcjonuje na terenie miasta i działa na zasadzie prawa o stowarzyszeniach, pozyskała nową siedzibę, ale 

myślę, że jakoś tam współpraca pozytywnie będzie przebiegała. Jeszcze dla Państwa informacji, w powiecie 

człuchowskim mamy 12 jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej, które są włączone do Krajowego Systemu 

Ratowniczego, 8, które są poza Krajowym Systemem Ratowniczym, w tym jedną jednostkę, czyli w zasadzie 

OSP Człuchów, która jest jednostką Ochotniczej Straży Pożarnej, ale nie prowadzi działań stricte takich 

działań ratowniczych, ponieważ nie posiada na dzień dzisiejszy sprzętu. Ja dziękuję za wysłuchanie 

wystąpienia. Jeżeli byłyby pytania do mnie, to bardzo proszę. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję, panie Komendancie. Czy ktoś z Państwa ma pytania? Dziękujemy 

za to, co robicie. Czujemy się dużo bezpieczniej, że jesteście. Poproszę teraz pana zastępcę komendanta 

Powiatowej Policji w Człuchowie, pana Krzysztofa Zielińskiego. 

K. Zieliński, I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji : Dziękuję bardzo. Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo, na samym wstępie parę słów chciałbym powiedzieć na temat 

bezpieczeństwa, a mianowicie jeśli chodzi, porównując, będę mówił na temat bezpieczeństwa ogólnie 

powiatu, ale też mam tutaj wyszczególnione rzeczy, które nas jako funkcjonariuszy niepokoją w mieście, o 

czym Państwu też powiem. co też informacje uzyskujemy od policjantów, którzy chodzą na spotkania, ale 

też i bezpośrednio docierają do nas ludzie, apelują, dlatego też reagujemy na tę sytuację. A mianowicie, 

Szanowni Państwo, w ubiegłym roku mieliśmy wszczętych postępowań 817. W tym roku, na ten moment, 

porównując do ubiegłego roku kwartał pierwszy, mieliśmy w zeszłym roku 220, a w tej chwili mamy 261, 

czyli mamy wzrost. Jeśli chodzi o wykrycie, w ubiegłym roku mieliśmy na poziomie 69,5%. Jeśli patrząc w 

skali województwa, no wypadamy całkiem, całkiem nieźle. Jeśli chodzi o przestępczość narkotykową, 

Szanowni Państwo, bo też obserwujemy, że jest jakiś w tej materii wzrost, w ubiegłym roku mieliśmy 

wszczętych postępowań 80. W pierwszym kwartale ubiegłego roku, Szanowni Państwo, było 17, w tej chwili 

mamy 22. Są pewne rzeczy, o których, wiadomo, ze względu na dobro nie mogę mówić, natomiast teraz 

porozmawiam, przekażę Państwu informację na temat bezpieczeństwa o ruchu drogowym. Szanowni 

Państwo, w ubiegłym roku mieliśmy 61 wypadków drogowych, z czego 5 osób poniosło śmierć. 84 osoby 
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doznało obrażeń ciała. Odnotowaliśmy 365 kolizji drogowych. Ogółem wszystkich zdarzeń drogowych 426. 

I teraz, jeśli chodzi o kolizje drogowe, Szanowni Państwo, na terenie miasta Człuchów Porównując lata do 

siebie, to było 108, a w 2024 mieliśmy 121, czyli też mamy wzrost. Dlatego też państwo na pewno zauważyli, 

że kontrole ruchu drogowego są wzmożone, co też przekłada się na liczbę osób zatrzymanych, będących w 

stanie po spożyciu alkoholu. Dlatego też były apele do Państwa, od Państwa, żebyśmy reagowali w tej 

materii. A więc tak, porównując lata do siebie, w 2023 było 50, natomiast w 2024 było 47. Jeśli chodzi o 

wykroczenia było 21, czyli artykuł 87 paragraf 1 kodeksu wykroczeń. Kierowanie pojazdem mechanicznym 

po użyciu alkoholu było 21, jest 20. kierujących rowerem w stanie nietrzeźwości było 112, mamy 101. Innym 

pojazdem było 42, a jest 40, czyli tutaj mamy się czym pochwalić, bo jednak ten, ta liczba spada, spada, tak. 

Natomiast szanowni państwo, policjanci ruchu drogowego Dokonali czternastu tysięcy, przepraszam, 

dwunastu tysięcy czterystu osiemdziesiąt sześć kontroli kierujących pojazdami. To jest wzrost o dwanaście 

procent. Zatrzymano dwadzieścia cztery prawa jazdy w terenie zabudowanym, gdzie jest przekroczenie o 

pięćdziesiąt, czyli w tym momencie zatrzymujemy z urzędu prawo jazdy na trzy miesiące. Zatrzymano 105 

dowodów rejestracyjnych, Łącznie ujawniono 4492 wykroczenia. A propos jeszcze chciałem powiedzieć... 

Szanowni Państwo, jeśli chodzi o przemoc w rodzinie, w 2024 zarejestrowano 87 niebieskich kart, w roku 

2023 analogicznie odnotowano 74. W 72 przypadkach to karty wszczynające procedurę niebieskiej karty, 

15 to kolejne przypadki przemocy w rodzinie w toku trwającej procedury. Analogicznie 55 do 19 taka 

różnica. Ustalono 87 osób, w stosunku do których istniało podejrzenie, że stosują przemoc w rodzinie. W 

tym 77 mężczyzn, z czego 31 osób stosowały przemoc pod wpływem alkoholu. 10 kobiet, z czego 3 

zastosowały przemoc będąc pod wpływem alkoholu. czyli interwencji w sprawach przemocy w rodzinie w 

2023 było 74, a na koniec 2024 było 87. Także szanowni Państwo, no też obserwujemy tutaj w tej materii 

wzrost. Od pewnego czasu, jak państwo wiedzą, od 2016 roku istnieje taka, takie coś jak aplikacja krajowa 

mapa zagrożeń. Już państwu mówię. W 2024 zgłoszono 532 nowe zagrożenia, z czego potwierdziło się 157. 

Czyli czasami ludzie po prostu zaznaczają, że jest przekroczenie prędkości? w powiecie, ale też jest z 

rozbiciem na miasta. Szanowni Państwo, podsumowując rzeczy, które tutaj wspomniałem, na samym końcu 

chciałem Państwu podziękować, przede wszystkim Radzie, Panu Burmistrzowi za zaangażowanie, które 

widzimy z Waszej strony, co też pokazał ten ostatni pożar, to to nieszczęście, które spotkało tych ludzi. 

Wówczas też zaobserwowaliśmy z komendantem straży, żeśmy rozmawiali na ten temat. Był obecny na 

miejscu też pan wiceburmistrz. Można było zobaczyć zaangażowanie tych wszystkich służb, które powinny 

być na miejscu. Także szanowni Państwo, bardzo serdecznie w imieniu policjantów, jak i swoim, bardzo 

dziękujemy za to wsparcie. Dziękujemy, że możemy na Państwa pomoc liczyć. Także bardzo dziękuję. Jeśli 

są do mnie pytania, to proszę bardzo. 

U. Trzebiatowska : chciałabym zwrócić uwagę na to, bo w ogóle na ulicy Jerzego Z Dąbrowy jest zrobiona 

ścieżka, ale tą ścieżką to naprawdę mniej osób, więcej pieszych chodzi niż rowerzyści. Wyjeżdżając z działek, 

wszyscy jadą jezdnią. I rzeczywiście stwarzają nieraz, bo to są starsi ludzie, i jest zagrożenie z ich strony, że 

jeszcze wiezie tam kosze na tej kierownicy tego, starczy, że się troszeczkę tam gdzieś o, potknie o coś i ten, 

i zagrożenie jest, nie, żeby na to zwrócić uwagę, Jerzego Z Dąbrowy to jest tak nagminnie. 
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K. Zieliński : . Oczywiście tak, Szanowni Państwo, mamy dużo zgłoszeń a propos tej, właśnie tego ruchu 

pieszych i też W cudzysłowie oczywiście zmorą są teraz te hulajnogi używane przez młodzież. My właśnie 

akurat wychodzimy z taką informacją. Dzisiaj rzecznik właśnie nas będzie informował i będzie na stronie 

komendy wrzucał taką właśnie informację. Natomiast tak jak pani mówi, oczywiście my zareagujemy, 

będziemy w tej materii, będę kierował tam patrole, żeby zniwelować te wykroczenia i żeby wyczulić tych 

ludzi. 

G. Misztal : To może ja jeszcze, korzystając z okazji, z obecności tutaj Pana zastępcy komendanta, po prostu 

zgłoszę prośbę, wniosek, żeby patrole, które jeżdżą po mieście, reagowały na samochody nieprawidłowo 

zaparkowane na ulicy Królewskiej Deptak. I to jest tylko tak króciutki teraz fragment od kościoła Wejhera 

do Zamkowej. Tam jest utrudniony nawet wjazd przez ten remont, a mimo wszystko się tam na potęgę 

przeciskają i o każdej porze dnia tam jest pełno zaparkowanych samochodów, mimo znaków zakazu ruchu 

z jednej i z drugiej strony. Taka moja prośba. Dziękuję 

K. Zieliński : Chciałbym się odnieść do tego, co Pani powiedziała. Tak, potwierdzamy, że są tam interwencje. 

Są patrole kierowane. Zostały osoby ukarane mandatami i zostały też sporządzone wnioski do ukarania do 

sądu. Właśnie w związku z tym, o czym Pani mówi, z tym zakazem. Oczywiście będziemy reagować na ulicy 

Królewskiej. 

Przewodniczący M. Przyszlak : rozumiem, że panie zastępco możemy skorzystać z okazji jakby, bo to 

wiadomo, że rozmawiamy o raporcie 2024, ale tak, skoro mamy taką możliwość, to proszę, najpierw pan 

Henryk Krusiński, później pani radna Katarzyna Muszyńska, pan Henryk Krusiński, później Katarzyna 

Muszyńska 

H. Krusiński : Ja bym w tym temacie miał tylko taką propozycję, prośbę. do Pana Przewodniczącego, do 

Pana Komendanta, żebyśmy w tym temacie, w zakresie tych naszych tutaj uwag, spotkali się być może w 

innym czasie, w innym miejscu, komisja jakaś i tak dalej i tak dalej, bo pewnie tych tematów będzie 

zdecydowanie więcej, a mamy tutaj troszeczkę ten problem, jesteśmy w innej sytuacji. Więc tutaj prosił i 

proponował takie odrębne spotkanie w tym temacie. Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak : do tego dojdzie, ale kto dzisiaj ma, skoro Pan zastępca wyraził zgodę, to...   

K. Zieliński :Jeszcze chciałbym tutaj odpowiedzieć Panu na tę kwestię. Jak najbardziej, Szanowni Państwo, 

czekam na informacje. Kiedy Państwo się zdecydują, proszę o informacje do nas. Jak najbardziej spotykamy 

się i rozmawiamy na te tematy. Także czekam na informacje od Państwa, kiedy się spotykamy. 

Przewodniczący M. Przyszlak : umówmy się, że jeszcze dwie, dwójka radnych, a całą resztę umówimy  

odpowiedni termin. Odpowiedni termin, słuchajcie. I spotkamy się w ramach posiedzenia komisji. Jeszcze 

poproszę najpierw Katarzyna Muszyńska, a później pani Aurelia Tajzari. 

K. Muszyńska : W związku z tym, że jest, tak jak Pan powiedział, duże zagrożenie stwarzają hulajnogi, więc 

tak bym zaproponowała być może przed wakacjami zrobić jakieś szkolenia, jakieś takie wizytacje w 

szkołach, bo wiadomo, że głównie w dużej części to młodzież jeździ tymi hulajnogami, nie zdając sobie 

sprawy z niebezpieczeństwa. Więc możesz zrobić po prostu jakieś takie wizytacje w tych jednostkach 

oświatowych. 
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K. Zieliński : Tak, oczywiście dziękuję za tą informację. Jak najbardziej profilaktycy, którzy u nas służą w 

komendzie przed wakacjami obligatoryjnie spotykają się z młodzieżą, rozmawiają na temat bezpieczeństwa 

podczas wakacji i tych rzeczy, które gdzieś tam mogą na tę naszą młodzież dzieci czyhać, ale jest to słuszna 

uwaga jak najbardziej. Dziękuję za sugestie. 

A.Taizari : jest tyle spraw i tyle pytań do pana komendanta, to proponuję, żeby zaprosić na najbliższe 

posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i wtedy będą Państwo mogli te wszystkie pytania swoje skierować, 

zadać i wyjaśnić jakieś sprawy, które będą skierowane właśnie do pana komendanta czy pana zastępcy. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Bardzo rozsądnie. Tak, rozumiem, że takie... I tak też zrobimy. Szanowni 

Państwo, dziękujemy za obecność, za skorzystanie z zaproszenia. Wiemy, że obowiązki wzywają. Pani 

dyrektor, jeśli też te obowiązki wzywają,  dziękuję ślicznie za obecność 

 

Informacje Prokuratury Rejonowej w Człuchowie, Państwowej Straży Pożarnej oraz Komendy 

Powiatowej Policji o stanie bezpieczeństwa w 2024 r. stanowią załączniki do niniejszego protokołu.  

 

Ad pkt 6 

Sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2024 r. 

 

Przewodniczący M. Przyszlak :  przejdziemy do punktu szóstego, sprawozdanie ze współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2024. Proszę, pani radna Katarzyna Muszyńska, proszę jeszcze raz 

krótko. 

K. Muszyńska : jak już wcześniej omówiłam w okresie międzysesyjnym Komisja Kultury obradowała 8 maja 

i między innymi tam zostało przedstawione program współpracy gminy miejskiej Człuchów z organizacjami 

pozarządowymi. Na realizację zadań publicznych tak jak powiedziałam wcześniej zostało przeznaczone 436 

tysięcy złotych i może przejdę tylko do podsumowania bo to wszystko już powiedziałam tak. W konkursach 

i trybie pozakonkursowym z zaplanowanych 436 tysięcy złotych przyznano 435 670 złotych dotacji, z czego 

wykorzystano 434 tysiące... Przepraszam, 434 474,82 zł. Z własnych środków finansowych organizacje 

dołożyły 729 877,32 zł, co pozwoliło na realizację zadań na rzecz mieszkańców Człuchowa w wysokości 1 

164 652,14 zł. Dziękuję 

 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Miejskiej Człuchów z organizacjami pozarządowymi 

w 2024 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad pkt 7 

Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2024 rok 

 

Przewodniczący M. Przyszlak: Przechodzimy do punktu siódmego, analiza stanu gospodarki odpadami 

komunalnymi za rok 2024. To też było omawiane w zakresie komisji, więc pani Aurelia Taizari poproszę. 
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A.Taizari : Ten projekt uchwały został zaopiniowany w dniu 7 maja na posiedzeniu komisji, został 

zaopiniowany pozytywnie. 

 

Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za rok 2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad pkt 8 

Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 2025 rok. 

 

Przewodniczący M. Przyszlak:  Przechodzimy do punktu ósmego przedstawienie projektu uchwał dyskusja 

i uchwalenie punkt osiem a zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów 

na rok 2025, proszę Przewodniczącą Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej. 

M. Kucharska-Zemke, Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej: 

Rozpatrywaliśmy zmiany w budżecie na komisji. Jedną z najważniejszych zmian w zakresie wydatków 

majątkowych było wprowadzenie wydatku 300 tysięcy złotych na realizację zadania w postaci budowy 

obiektu na ulicy Słowackiego. Komisja jednomyślnie wydała pozytywną opinię w zakresie wszystkich 

proponowanych zmian w ramach budżetu. Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak:  Przejdźmy zatem do głosowania, przy 15 głosach za uchwaliliśmy tę uchwałę 

jednomyślnie. 

 

 

b) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII. 236.2021 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 8 lutego 

2021 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzenia kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Miejskiej 

Człuchów dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy do punktu 8 b w sprawie zmiany uchwały 236 2021 Rady Miejskiej 

w Człuchowie z dnia 8 lutego 2021 roku w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia oraz trybu 

przeprowadzenia kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonych z budżetu gminy 

miejskiej Człuchów dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego, proszę o Panią radną Katarzynę Muszyńską. 

K. Muszyńska, Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu : Jednogłośnie projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję, przejdźmy zatem do głosowania, 15 głosów za, uchwała została 

podjęta jednomyślnie. 
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c)  w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok 

Przewodniczący M. Przyszlak : Punkt 8C w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok, proszę 

Panią Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych. 

A.Taizari, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych : W sprawie tego projektu uchwały został on 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję, przejdźmy do głosowania, przy 15 głosach za uchwałę została 

przegłosowana jednomyślnie. 

 

d)  w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony   

Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2029 

Przewodniczący M. Przyszlak : Punkt 8D w sprawie przyjęcia miejskiego programu przeciwdziałania 

przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 2025 2029, proszę raz 

jeszcze panią radną Aurelię Taizari. 

A.Taizari, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych : Ten projekt uchwały również został zaopiniowany 

przez komisję pozytywnie. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję, przejdźmy do głosowania, przy 15 głosach za projekt został 

uchwalony jednomyślnie. 

 

e)  w sprawie rozpatrzenia petycji 

Przewodniczący M. Przyszlak : Punkt 8E w sprawie rozpatrzenia petycji. Proszę pana Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

R. Lewicki, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji :  Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt. 

G. Misztal : Szanowni Państwo, jest dla mnie niezrozumiałe, bo petycja mieszkańców dotyczyła nie 

wprowadzania, nie przywracania kiedyś obowiązującego tam 20-30 lat temu ruchu kołowego. Na ulicy 

Królewskiej od strony zamkowej jest znak zakaz ruchu. Od ulicy Wejhera jest również znak zakaz ruchu. i 

mieszkańcy chcą, żeby tak pozostało, żeby nie było możliwości tam ruchu i parkowania. Tam jest to 

oczywiście tam z niewielkimi uwagami zwalniającymi, jedna tabliczka. I teraz Komisja Skarg, Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji proponuje nam uznać, że ta petycja jest niezasadna, natomiast w uzasadnieniu projektu 

tej uchwały pisze się, że dokonywanie zmian w organizacji ruchu byłoby niezgodne z obowiązującym 

planem zagospodarowania przestrzennego. Właśnie o to mieszkańcom chodzi, żeby nie dokonywać zmian 

w organizacji ruchu, czyli jest zakaz ruchu, żeby tego ruchu nie przywracać. Więc nie rozumiem tego 

uzasadnienia i stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. O to dokładnie mieszkańcy wnoszą. Natomiast 
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druga petycja jest o zmianę organizacji ruchu i tam jak najbardziej to uzasadnienie jest adekwatne. 

Natomiast do tych dwóch petycji w różnych zupełnie sprawach jest toczka w toczkę to samo uzasadnienie, 

więc  czy by ktoś mógł mi to wyjaśnić. 

M. Pawłowski, radca prawny : . Szanowni Państwo, skoro zostaje ten sam stan faktyczny i prawny, który jest 

obecnie, było to przedmiotem badania zarówno przez szanownych Państwa radnych, jak również przez 

pracowników urzędu, w konsekwencji tego, jakie są zapisy miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, z tego co ja wiem, szanowni radni nie mają zamiaru zmieniać funkcji drogowych na tym 

terenie miasta, tak więc myślę, że podjęcie tej uchwały jest zasadne. 

G. Misztal:  I petycja tego dotyczy też niezmieniania, więc nie wiem jak petycja jest niezasadna. Nie wiem, 

nie spotkałam się z czymś takim, jak tu jestem tyle lat.  

M. Pawłowski : skoro organ stanowiący gminy nie zamierza podejmować żadnych czynności prawnych 

związanych ze zmianą funkcjonowania, no to w jakim w jakim sensie ta petycja powinna być uwzględniona, 

skoro stan faktyczny się nie zmienia. Petycja nie wnosi nic nowego, tak więc no ja nie rozumiem zastrzeżeń 

Pani radnej, ale być może to warto było przedstawić na wcześniejszym etapie, nie dzisiaj.  

G. Misztal : .Zostanie taki stan, jak chcą mieszkańcy dokładnie, nie chcą zmian. 

M. Pawłowski:  tak, tego tyczy ta petycja. No i nie ma zmian.  

Przewodniczący M. Przyszlak : Wszyscy mówimy o tym samym. 

G. Misztal : Więc mają rację mieszkańcy 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję pani radnej, dziękuję panu mecenasowi. Myślę, że po tej 

interpretacji pana mecenasa możemy przejść do głosowania, przy 14 głosach za, jednym przeciw 

podjęliśmy tą uchwałę. 

 

f)  w sprawie rozpatrzenia petycji 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy zatem do punktu 8F w sprawie rozpatrzenia, rozpatrzenia petycji, 

proszę pan radny Robert Lewicki. 

R. Lewicki, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji :  Komisja również jednogłośnie była za 

przyjęciem powyższej uchwały. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję, przejdźmy zatem do głosowania, chyba że ktoś z Państwa chciałby 

zabrać jeszcze głos. Jeżeli nie, przejdźmy zatem do głosowania, przy 15 głosach za, uchwała została podjęta 

jednomyślnie. 

g)  w sprawie rozpatrzenia petycji 

Przewodniczący M. Przyszlak : I punkt 8G w sprawie rozpatrzenia petycji. Raz jeszcze poproszę Pana 

Przewodniczącego. 

R. Lewicki, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji :  Tu również komisja jednogłośnie była za 

przyjęciem przedstawionej  uchwały. 
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Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję, przejdźmy zatem do głosowania, przy 15 głosach za uchwaliliśmy 

tę uchwałę jednomyślnie. 

 

h)  w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej Człuchów oraz sezonu 

kąpielowego 2025 roku. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdziemy zatem do punktu 8H, w sprawie określenia wykazu 

kąpielisk na terenie gminy miejskiej Człuchów oraz sezonu kąpielowego 2025, poproszę Panią 

Przewodniczącą Komisji Kultury, Edukacji i Sportu. 

K. Muszyńska, Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu: Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji. Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję bardzo, przejdźmy zatem do głosowania, przy 15 głosach za 

uchwałę została przegłosowana jednomyślnie. Wyczerpaliśmy uchwały, które mieliśmy dzisiaj do 

przegłosowania. 

 

Ad pkt 8 

Wolne wnioski 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przechodzimy do punktu dziewiątego, wolne wnioski. Czy ktoś, widzę radny 

Czesław Drozd poproszę. 

Cz. Drozd , Przewodniczący komisji Rewizyjnej : Panie Przewodniczący, zwracam się do Szanownej Rady z 

wnioskiem wynikającym z realizacji planu pracy komisji rewizyjnej o zgodę na kontrolę wybranej wnioski 

samorządowej w tym przypadku ośrodku sportu i rekreacji w dniach od dwudziestego pierwszego do 

trzydziestego maja bieżącego roku. Zgodnie z ustaleniami członków komisji rewizyjnej na posiedzeniu w 

dniu 26 marca 2025 roku przewidziano czynności kontrolne w dwóch zespołach w zakresie realizacji 

finansowych, w tym dotacji za 2024 rok oraz organizacji prawnych ośrodka sportu i rekreacji w Człuchowie 

stanowiącej podstawę funkcjonowania tejże jednostki i drugi zespół realizacja zadań pozainwestycyjnych 

obiektów, ich stan techniczny oraz funkcje obiektów wynikających z prawa budowanego i innych przepisów 

odnośnych. 

Przewodniczący M. Przyszlak: . Pan mecenas chciałby zabrać głos widzę, tak? Proszę. 

M. Pawłowski, radca prawny : Szanowna Rado, jeszcze tylko uzupełniająco chciałbym wskazać na treść 

artykułu drugiego ustępu trzeciego ustawy o petycjach, który mówi tak, że przedmiotem petycji może być 

żądanie w szczególności zmiany przepisów prawa, podjęcia, rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie 

dotyczącej przy podmiotu wnoszącego petycję życia zbiorowego lub wartości wymagających szczególnej 

ochrony w imię dobra wspólnego mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji'. I to 

jest jeszcze mój uzupełniający komentarz do spostrzeżeń, Pani radnej. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący M. Przyszlak:  Dobrze, dziękuję. Rozumiem, że wniosek Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej musimy poddać pod głosowanie. Zatem, Szanowni Państwo, przejdźmy do głosowania. Przy 15 
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głosach  za przegłosowaliśmy wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej do kontroli na OSiRze. 

Dziękuję. 

K. Muszyńska : Ja bym chciała złożyć wniosek w imieniu Klubu Radnych Każdy Jest Ważny. Składam wniosek 

o wyposażenie wszystkich lokali socjalnych i komunalnych będących własnością Gminy Miejskiej Człuchów, 

w których występują źródła energii mogące generować zagrożenie np. piecyki gazowe, kuchenki gazowe, 

piece węglowe, elektryczne, ogrzewanie itp. w czujniki dymu oraz czujniki tlenu węgla, czadu lub gazu. 

Wniosek składamy w związku z zaistniałą sytuacją pożaru budynku socjalnego przy ulicy Słowackiego w 

Człuchowie, który uwidocznił konieczność podjęcia natychmiastowych działań prewencyjnych mających na 

celu zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców lokali socjalnych i komunalnych. Zamontowanie czujników 

dymu i gazu stanowi jeden z podstawowych i skutecznych sposobów wczesnego ostrzegania przed 

pożarem, ulatnianiem się gazu lub obecnością tlenku węgla, co może uratować zdrowie i życie mieszkańców 

oraz zminimalizować skutki ewentualnych zdarzeń. Prosimy o niezwłoczne podjęcie działań w tej sprawie 

oraz poinformowanie Rady Miejskiej o planowanych terminach i sposobie realizacji wniosku. Ja wiem, że 

nie jest obowiązkiem zakładanie czujek w tej chwili. Będzie to, że tylko dotyczy to nowych lokali. Będzie to 

obowiązkiem, ale w związku z zaistniałą sytuacją, jaka miała tutaj ostatnio miejsce, myślę, że możemy 

pochylić się nad tym tematem dużo szybciej niż będzie to wymagane. Dziękuję bardzo. 

A. Dowksza : Jako grupa radnych Piątka dla Czuchowa wraz z Polskim Związkiem Wędkarskim zapraszamy 

wszystkich mieszkańców Czuchowa na sprzątanie linii brzegowej Jezior Człuchowskich w dniu 17 maja o 

godzinie dziewiątej. Zbiórkę mamy koło Przedszkola Jacka i Agatki. Na zakończenie zapraszamy na 

wspólnego grilla na promenadzie. Dziękuję. 

H. Krusiński :  Szanowni Państwo tak tytułem informacji tutaj pan Komendant Policji przedstawił nam ilość 

niebieskich kart. Związana z tym jest przemoc, nadużywanie alkoholu i w ogóle hejt i tak dalej i tak dalej. 

Więc w imieniu Stowarzyszenia Klubu Abstynenta Krokus chciałbym zaprosić, żebyście poinformowali, być 

może w swoich środowiskach o takim spotkaniu, które będzie przeprowadzane w dniu 22 maja o godzinie 

16 przez, przy współpracy z Komendą Powiatową Policji dotyczącą hejtu. I to można przekazać, nie wiem, 

w swoich środowiskach i zaprosić, bo myślę, że wszyscy doświadczamy, zresztą tutaj Pan Burmistrz 

wspomniał też niedawno na temat tego hejtu, wszyscy chyba gdzieś mamy do czynienia tak czy inaczej w 

swoich środowiskach życiu, czy bezpośrednio doświadczamy takich sytuacji. I myślę, że takiego tematu, 

omówienie tego tematu, przedstawienie jak sobie radzi, czym to jest hejt, prawda, nigdy nie jest za dużo, 

więc tutaj naprawdę zapraszamy, jeśli komuś czas pozwoli. Szkolna 11. Już, już podaję. Na wykład dzieci i 

młodzież z Człuchowa i okolic wykład prowadzi nadkomisarz Iwona Woźniak. Temat hejt Klub Abstynenta 

ul. Szkolna 1a 22.05.2025 godzina 16.20. Zapraszamy. Dziękuję. 

A.Taizari : . Ja mam pytanie do Pana Burmistrza. Czy wiadomo Panu Burmistrzowi coś na temat prowadzonej 

obecnie wycinki takiego terenu zabagonionego na obrzeżach ogródków działkowych Promenada? Tam jest 

dość spory ekosystem. Ktoś tą wycinkę prowadzi. Została ona częściowo wstrzymana, ponieważ byłam tutaj 

w referacie ochrony środowiska i poprosiłam o interwencję. Więc był tam pan Maciej Giżowski, zajrzał tam 

i nie wiem co dalej z tą sprawą się będzie działo. Czy to jest teren traktowany jako teren prywatny, czy to 
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jest teren miejski. Jeszcze przypomnę, że jest to obszar chronionego krajobrazu. Mieszkam w tej okolicy, 

więc szczególnie mnie to interesuje właśnie. Także poproszę o odpowiedź jakąś. 

T. Kowalczyk : Szanowni Państwo, to jest teren leżący na ogródkach działkowych. Wycinka prowadzona jest 

przez prezesa ogródków działkowych. Ten teren nie leży w strefie chronionego krajobrazu. W strefie 

chronionego krajobrazu leżą tereny stricte tutaj nad jeziorem. Mam przygotowaną, przygotowaną mapę, 

gdzie ta prowadzona wycinka jest, a gdzie jest teren chronionego krajobrazu. Był złożony do nas tylko i 

wyłącznie wniosek o wycinkę krzew, bo drzew, wymagających pozwolenia tam nie było. Były jakieś tam 

drobne samosiejki drzewa, które nie wymagały decyzji, natomiast krzewy wymagały. I taką decyzję 

otrzymali. Otrzymali również decyzję o nasadzeniach następczych w wysokości 41 sztuk krzewów. Jest to 

teren ogródków działkowych, nie jest to teren należący do miasta i nie jest to teren leżący w strefie 

chronionego krajobrazu. Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak : pozwólcie Państwo, dzisiaj przed sesją wpłynęły dwa wnioski dotyczące 

projektu uchwał na najbliższe komisje. Pozwólcie, że je przeczytam. Pierwszy wniosek klubu radnych, każdy 

jest ważny. Na podstawie paragrafu 31 i 32 Statutu Gminy Miejskiej w Człuchów, my niżej podpisani, 

przedkładamy projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od posiadania psów od wszystkich właścicieli 

psów w Człuchowie w celu przekazania jej do zaopiniowania przez właściwą Komisję Rady Miejskiej w 

Człuchowie. W związku z postępującymi zmianami społecznymi, rosnącą świadomością ekologiczną oraz 

pro zwierzęcą, Klub Radnych Każdy Jest Ważny proponuje zniesienie opłaty od posiadania psów na terenie 

gminy Miejskich Człuchów z dniem 1 stycznia 2026 roku. Opłata od posiadania psów, pomimo iż formalnie 

możliwa do stosowania, w praktyce coraz rzadziej jest pobierana w polskich samorządach. Wysokie koszty 

jej egzekwowania oraz niewielkie wpływy do budżetu powodują, że jej utrzymanie staje się nieefektywne 

ekonomicznie. Jednocześnie obowiązkiem uiszczenia tej opłaty była postrzegane przez mieszkańców jako 

nieuzasadniona uciążliwość finansowa. Zniesienie opłaty wpisuje się w działania na rzecz wspierania 

odpowiedzialnej opieki nad zwierzętami, zachęcania do adopcji oraz tworzenia przyjaznego środowiska dla 

mieszkańców Czuchowa i ich czworonożnych towarzyszy. Jest także odpowiedzią na postulaty lokalnej 

społeczności. Podjęcie uchwały nie wpłynie istotnie na kondycję finansową budżetu miasta, a będzie 

pozytywnym sygnałem dla mieszkańców, wzmacniającym więzi społeczne oraz promujące pozytywne 

postawy obywatelskie. W związku z powyższym ten wniosek, projekt uchwały zostanie przekazany do Biura 

Rady, rozumiem, że zaopiniowany przez mecenasa i na najbliższym odpowiedniej komisji zostanie, 

rozumiem, omówiony oraz drugi wniosek, projekt uchwały. Także Klub Radnych Każdy Jest Ważny. My, niżej 

podpisani, przekładamy projekt uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Człuchów w celu przekazania jej do zaopiniowania przez właściwą 

Komisję Rady Miejskiej w Człuchowie. Celem niniejszej uchwały jest wprowadzenie przejrzystych zasad 

dotyczących gospodarowania mieniem gminnym, w szczególności w zakresie jego sprzedaży, najmu, 

dzierżawy czy użyczenia. Proponowane rozwiązanie zakłada, iż w określonych przypadkach to jest 

sprzedaży nieruchomości od 50 tys. zł. Przed podjęciem decyzji Burmistrz będzie zwracał się do Rady 

Miejskiej o wyrażenie zgody na daną czynność. Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym, to 

właśnie Rada Gminy ma kompetencje do ustalania zasad zbywania i gospodarowania mieniem. Uchwalenie 
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takich zasad pozwala lepiej współpracować i wspólnie dbać o interes mieszkańców oraz o majątek, który 

jest własnością całej wspólnoty lokalnej. Uchwała nie ogranicza codziennej działalności burmistrza, lecz 

wzmacnia dialog między organami gminy w sprawach, które mają często istotne znaczenie społeczne i 

finansowe. Wspólne podejmowanie decyzji w takich sprawach sprzyja jawności, buduje zaufanie 

mieszkańców i ułatwia odpowiedzialne zarządzanie z nimi. Zgodnie, tak jak pierwsza, tak i druga uchwała 

za chwileczkę zostanie przekazana do Biura Rady i zgodnie z procedurami trafi do pana mecenasa i na 

najbliższym posiedzeniu komisji będziemy pracowali nad  nią, ewentualnie opiniowali i przegłosowywali. 

Jeszcze jedna rzecz ode mnie. Chciałbym jakby z tego miejsca podziękować wszystkim tym, którzy złożyli 

projekty do budżetu obywatelskiego. Wszystkim tym ponad tysiącu osobom, które uczestniczyły w 

wyborach w Święcie Demokracji w Człuchowie. Chciałbym pogratulować tym, którzy zwyciężyli i chciałbym 

powiedzieć tyle, że te projekty są na tyle rozsądne, fajne, iż w przyszłym roku musimy jako Rada, jako 

burmistrz tutaj wspólnie pomyśleć o tym, czy tej kwoty nie zwiększyć, o ile zwiększyć, a niektóre tematy 

być może wpisać do budżetu na rok 2026. To przed nami. Także dziękuję wszystkim mieszkańcom za 

zaangażowanie, pracownikom za wykonanie tej pracy w komisjach. 

 

Wnioski złożone w tym punkcie obrad stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad pkt 10 

Zakończenie obrad XV sesji rady Miejskiej 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : nie ma więcej wolnych wniosków, zakończam obrady XV sesji Rady 

Miejskiej w Człuchowie. Dziękuję. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Człuchowie 

Przygotował: Iwona Dragun 


